
KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 
8 mars 2021 KS-2020/1490 1 (37) 

Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag  8 mars 2021 

Tid Upprop klockan 16:15 – 17:05 
Sammanträde klockan 17:05 – 20:55 
Ajournering klockan 17:50 – 18:15 samt 19:25 – 
19:40 

Plats Huddingegymnasiets aula, Gymnasietorget 1. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Diana Molinsky (M), Hampus Holmgren (M), Hans Wallenborg (M), Ingemar 
Syring (M), Tove Madsen (L), Malak Guirguis (KD), Anders Ferbe (S), 
Marzieh Amiri (S), Tomas Henriksson (S), Evin Dagdeviren (S), Åke Wickberg 
(MP), Zaire Kanat Yildirim (MP), Malena Karanovic (SD), Rolf Lindberg (SD), 
Marcus Jillehed (DP), Robert Andersson (HP), Charlotte Björkman (HP) 

Utses att justera Love Bergström (M) och Olov Hamilton (V) 

Justeringens tid Måndag den 15 mars 2021 Paragrafer  1- 22 

Underskrifter 

Sofie Wadström 
Sekreterare 

Erik Ottoson 
Ordförande 

Love Bergström Olov Hamilton 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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TILLKÄNNAGIVANDE 
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen. 

Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande 
kommunala föreskrifter:  

• Nya taxor klimat- och stadsmiljönämndens verksamhetsområden – HKF 3220
och HKFA

• Nya taxor inom bygglovs- och tillsynsnämndens verksamhetsområden – HKF
4260, HKF 1800, HKF 2200, HKF 4210, HKF 4230, HKF 4240, HKF 4250

• Ändrad bolagsordning Huddinge Samhällsfastigheter AB – HKF

• Upphävande av regler för Huddinge kommuns miljöpris – HKF 9222

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 8 mars 2021 

Protokollet har justerats den 15 mars 2021 

Anslaget sattes upp den 16 mars 2021 

Anslaget tas ner den 7 april 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 6 april 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats www.huddinge.se 
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Uppropslista 2021-03-08 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S)

2. Daniel Dronjak (M)

3. Arnold Boström (SD)

4. Rasmus Lenefors (S)

5. Christina Eklund (M)

6. Nujin Alacabek (V)

7. Malin Danielsson (L) Samtliga Petra Nilsson (L) 

8. Eeva Laine (S)

9. Jelena Drenjanin (M)

10. Christian Ottosson (C)

11. Anders Lönroth (MP)

12. Ingalill Söderberg (DP)

13. Mats Arkhem (SD)

14. Rikard Lingström (S) §§ 1 – 18 Göran Hallberg (S) 

15. Erik Ottoson (M)

16. Gorges Barkho (KD)

17. Niklas Bougt (V)

18. Marie Fors (S)

19. Eva Carlsson-Paulsén (M)

20. Lars Björkman (HP)

21. Pran Malhotra (S)

22. Martin Nigals (SD)

23. Love Bergström (M)

24. Bo Källström (L)

25. Shewen Nysmed (S)

26. Karin Adolfsson (C)

27. Gunilla Helmerson (M)

28. Carina Sundström (MP)

29. Sonia Benavente (V)

30. Aza Cheragwandi (S) Samtliga Sara Holmgren (S) 

31. Leif Dyrvall (DP)



KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SIDA 
4 (37) 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

Uppropslista 2021-03-08 

30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD)

33. Peter Höög (M)

34. Ann-Marie Högberg (S)

35. Jennifer Lind (M) Samtliga Patrik Rahm (M) 

36. Claes Thim (S)

37. Karl Henriksson (KD)

38. Sofia Knutz (L)

39. Sven Pernils (SD)

40. Johanna Bergman (M) Samtliga Linda von Fircks (M) 

41. Olov Hamilton (V)

42. Anneli Sjöberg (S)

43. Caroline Örtholm (M) §§ 20 – 22 Claes-Johan Bonde (M) 

44. Henrik Juhlin (C)

45. Yossi Sigal (S)

46. Anders Abel (MP)

47. Kennet Bergh (M)

48. John Clewett (SD)

49. Kamile Ünver (S)

50. Patrik Willingstam (DP)

51. Britt Björneke (V) Samtliga Konrad Hyltén (V) 

52. Mats Österholm (M)

53. Erling Karlsson (S)

54. Lisbeth Krogh (HP)

55. Chris Smith (L)

56. Björn Karlsson (M)

57. Margareta Vikgren (S)

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga Annika Boström (SD) 

59. Nicolas Holst (M)

60. Fredrik Fjällström (S)

61. Tomas Selin (C)
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 1

Diarienummer KS-2021/13.901 

Anmälan ny ledamot och nya ersättare i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

Sammanfattning 
Ordförande anmäler från Länsstyrelsen inkommet protokoll med följande innehåll: 

• Gorges Barkho (KD) utses till ny ledamot i kommunfullmäktige från och med
den 24 februari 2021 till och med den 14 oktober 2022 (ny ledamot efter
Dennis Åström Ullström).

• Malak Guirguis (KD) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med
den 24 februari 2021 till och med den 14 oktober 2022 (ny ersättare efter
Gorges Barkho).

• Peter Axelsson (DP) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med
den 24 februari 2021 till och med den 14 oktober 2022 (ny ersättare efter
Marie Lönnberg).
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 2   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
De inlämnade frågorna får ställas. 

 
Sammanfattning 
Inför sammanträdet har följande fråga lämnats in till kommunfullmäktige: 
  

• Fråga till trygghets- och delaktighetsberedningens ordförande Ingalill 
Söderberg (DP) om information till medborgare som har lämnat in 
Huddingeförslag, ställd av Yossi Sigal (S), se bilaga 2 till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 3   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Frågan anses vara besvarad. 

 
Sammanfattning 
Svar på fråga till trygghets- och delaktighetsberedningens ordförande Ingalill 
Söderberg (DP) om information till medborgare som har lämnat in 
Huddingeförslag, ställd av Yossi Sigal (S), se bilaga 2 till detta protokoll. 
  
Ingalill Söderberg, ordförande i trygghets- och delaktighetsberedningen, anför 
följande som svar på frågan: 
 
”Yossi Sigal har ställt en fråga till mig kring Huddingeförslag och återkopplingen till 
förslagsställarna. 
  
När vi införde Huddingeförlag den 1 maj 2018, som en ersättning för de tidigare 
medborgarförslagen, var just en ökad dialog med förslagsställarna en av 
anledningarna. 
  
För att ett Huddingeförslag ska tas upp till behandling krävs att minst 100 personer 
stödjer förslaget. Det innebär att förslagsställaren aktivt måste få fler att tycka att idén 
är bra. Det finns också utrymme för att kommentera förslaget och att justera det i 
efterhand. Vi har också sett att det förs en livlig debatt om vissa förslag i sociala 
medier. 
  
Servicecenter, som är den enhet som hanterar Huddingeförslag, har en väl utarbetad 
rutin med checklistor för när och hur kontakten med förslagsställaren ska ske. 
Eftersom hela hanteringen sker digitalt finns det färdiga mallar för varje steg i detta. 
Återkoppling till förslagsställaren sker första gången när förslaget är inlämnat, sedan 
när det är publicerat och när röstningen är avslutad. Har förslaget då uppnått 100 
röster meddelas förslagsställaren också vilken nämnd eller förvaltning som förslaget 
har överlämnats till för beredning. 
  
Yossi har fått synpunkter från medborgare som har lämnat in Huddingeförslag om att 
de inte anser sig få tillräcklig information under tiden som förslaget behandlas. 
  
En fördel med Huddingeförslagen, jämfört med de tidigare medborgarförslagen, är att 
hanteringen kan gå snabbare eftersom de inte med automatik behöver gå upp i 
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kommunfullmäktige utan kan beslutas av en nämnd. Det är olyckligt om beredningen 
av ett Huddingeförslag ändå drar ut på tiden och det kan då uppfattas som att man 
inte får någon återkoppling. I det här läget är det den aktuella förvaltningen som har 
informationsansvar gentemot förslagsställaren. 
  
Först när besluten är fattade återkopplar Servicecenter till förslagsställaren. Det här 
skulle kunna bli tydligare både i informationen till förslagsställaren om var frågan 
befinner sig och till förvaltningarna som hanterar den. 
  
Frågan från Yossi lyder: 
  
Är du villig att se över om informationen till medborgare som lämnar in 
Huddingeförslag kan förbättras? 
 
Ja, jag är beredd att se över informationen till förslagsställarna om vad som händer 
när deras förslag är överlämnat till en nämnd eller förvaltning för beredning och 
beslut. Jag är också beredd att se över hur förvaltningarna kan bli bättre på att 
återkoppla till förslagsställarna, ifall beslut om deras förslag drar ut på tiden. Som 
politiker ska vi dock inte vara med och detaljstyra personalens rutiner." 
 
Efter det att Ingalill Söderberg (DP) gett sitt svar på frågan yttrar sig Yossi Sigal (S). 

 
Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses vara besvarad, och finner 
att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/212.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) - om 
anställningsvillkor för kommunalanställda arbetare i 
Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Som svar på Sara Heelge Vikmångs (S) interpellation om anställningsvillkor för 
kommunalanställda arbetare i Huddinge kommun, se bilaga 4,1, hänvisar Daniel 
Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, till sitt utdelade skriftliga svar, bilaga 
4.2 till detta protokoll. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Daniel Dronjak (M) besvarat interpellationen yttrar sig Sara Heelge 
Vikmång (S), Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD), Niklas Bougt (V), Bo 
Källström (L) och Henrik Juhlin (C). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 5   
    
Diarienummer KS-2021/73.915    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Vid dagens sammanträde föreligger följande information från kommunrevisionen: 
  

• Granskningsrapporter för år 2020 för EGUH Fastigheter Holdingbolag AB och 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
 

• Granskningsrapporter för år 2020 för Huge Bostäder AB och Huge Bostäder 
Holdingbolag AB 
 

• Granskning av underhåll av fastigheter och anläggningar, Huddinge 
Samhällsfastigheter AB 
 

• Granskning av underhåll av fastigheter, Huge Bostäder AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 6   
    
Diarienummer KS-2020/1357.915    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453), 2020  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av rapporten. 

 
Sammanfattning 
Följande rapport har inkommit till kommunfullmäktige: 
  

• Individ- och familjeomsorgens rapport av beslut som inte verkställts inom tre 
månader fjärde kvartalet 2020.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 7   
    
Diarienummer KS-2020/1321.184    
 

 
 

Fastställande av avfallstaxa 2021  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Förslag till ändringar i avfallstaxan från och med den 8 mars 2021, enligt 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 
februari 2021, antas. 

2. Fullmäktiges beslut från den 14 december 2020, § 7, om att anta förslag till 
ändringar i avfallstaxan från och med den 1 januari 2021 upphör att gälla den 
8 mars 2021. 

 
Sammanfattning 
Kommunen är enligt 15 kap. miljöbalken ansvarig för att omhänderta hushållsavfall. 
Enligt 27 kap. 6 § miljöbalken får kommunen besluta om en taxa för beräkning av 
renhållningsavgiften. SRV Återvinning (SRV) ansvarar för att på Huddinge 
kommuns vägnar samla in och omhänderta hushållsavfall inom kommunen. Taxan 
erläggs till SRV och ska vara gemensam för ägarkommunerna. SRV har lämnat 
förslag på ny taxa för år 2021 och hemställt att ägarkommunernas respektive 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 
  
Osäkerheten för SRV är större än på många år. Naturvårdsverket har avslagit de två 
ansökningar om att bli tillståndspliktiga insamlingssystem för förpackningsmaterial 
som inkommit vilket skapat stor osäkerhet kring hur insamlingssystemet ska se ut i 
framtiden. Regeringen har vidare aviserat att man ska se över bestämmelserna om 
insamlingssystemen och i remiss föreslagit att kommunerna ska ta över ansvaret för 
insamling och materialåtervinning av returpapper. 
  
De stora oklarheter kring vad som ska gälla insamling av matavfall, tidningar och 
förpackningar inför och under 2021 påverkar SRV’s verksamhet i mycket stor 
utsträckning. Förvaltningen förutsätter att SRV bevakar frågan noggrant och 
uppmärksammar ägarkommunerna på eventuella beslut och åtgärder som kommer 
behöva vidtas med anledning av detta. Utifrån nuvarande mycket osäkra läge och 
efter dialog med ägarna är det klokt av SRV att inte gå fram med alltför omfattande 
förändringar i taxan. 
  
Sammanfattningsvis föreslås följande förändringar i taxan: 

− Generell indexuppräkning av samtliga tjänster 2,38%. 
− Höjning av grundavgiften för enbostadshus och för flerbostadshus på grund av 

ökade kostnader med 10%. 
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SRV redovisar kortfattat konsekvenserna av sitt förslag. Av denna redovisning 
framgår att konsekvenserna av de föreslagna ändringarna bedöms som små. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christian Ottoson (C). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Christian Ottosson (C) anmäler gemensam protokollsanteckning för Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna, Drevvikenpartiet samt 
Huddingepartiet, se bilaga 7 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
SRV Återvinning AB 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 8   
    
Diarienummer KS-2020/2270.184    
 

 
 

Förslag till nya taxor klimat- och stadsmiljönämndens 
verksamhetsområden  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Taxa för felparkeringsavgifter HKF 3220, enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 februari 2021, 
fastställs att gälla från och med den 8 mars 2021. 

2. Fullmäktiges beslut från den 14 december 2020, § 8, om att fastställa förslag 
till taxa för felparkeringsavgifter – HKF 3220 - från och med den 1 januari 
2021 upphör att gälla den 8 mars 2021. 

3. Ändrad taxa för ansökan om tillfällig trafikanordning och schakttillstånd 
(HKFA), enligt bilaga 2 till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 26 
februari 2021, fastställs att gälla från och med den 8 mars 2021. 

4. Fullmäktiges beslut från den 14 december 2020, § 8, om att fastställa förslag 
till ändrad taxa för ansökan om tillfällig trafikanordning och schakttillstånd 
(HKFA) från och med den 1 januari 2021 upphör att gälla den 8 mars 2021. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har i Mål och Budget 2021 gett klimat- och stadsmiljönämnden 
i uppdrag att ta fram förslag till ny taxa för felparkeringsavgifter samt ny taxa för 
ansökan om trafikanordning och schaktavgifter. Nämnden har i beslut den 10 
november 2020 hemställt till kommunfullmäktige att besluta om ändrad taxa för 
felparkeringsavgifter (HKF 3220) samt ändringar i taxa för ansökan om tillfällig 
trafikanordning och schakttillstånd (HKFA). 
  
I Taxa för felparkeringsavgifter, HKF 3220, föreslås att felparkeringsavgifterna höjs 
och att det införs tre nivåer. Syftet med en justering av taxan är att öka 
trafiksäkerheten, förbättra framkomligheten, minska trafikvolymer samt att 
harmonisera felparkeringsavgifterna med närliggande kommuner. Den höjda avgiften 
prognostiseras ge ökade intäkter om cirka 1,5 miljoner kronor. 
  
I taxa för ansökan om tillfällig trafikanordning och schakttillstånd som återfinns i 
Föreskrifter & anvisningar för arbeten på eller som berör offentlig plats i Huddinge 
kommun (HKFA) föreslås att avgiften för dagtaxa Schakt höjs, samt att det införs 
ytterligare en taxa – Påkallat besök. Detta för att uppdatera taxan till aktuella 
förhållanden. Den höjda avgiften prognostiseras ge ökade intäkter om cirka 0,8 
miljoner kronor. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Olov Hamilton (V), Christian Ottosson (C) och Nujin Alacabek 
(V). 
  
Christian Ottosson (C) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Christian 
Ottossons (C) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att 
så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Olov Hamilton (V) anmäler protokollsanteckning se bilaga 8 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
HKF 3220 
HKFA 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 9   
    
Diarienummer KS-2020/2271.184    
 

 
 

Förslag till nya taxor inom bygglovs- och tillsynsnämndens 
verksamhetsområden  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens verksamhet enligt lag om 
sprängämnesprekursorer – HKF 1800 – enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 februari 2021, fastställs. 

2. Taxa för bygglov, kartor och mättjänster – HKF 2200 – enligt bilaga 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 februari 2021, 
fastställs. 

3. Taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens arbete med prövning och tillsyn 
enligt miljöbalken, inklusive taxebilagorna 1 och 2 – HKF 4210 – enligt 
bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 
februari 2021, fastställs. 

4. Taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens kontroll enligt livsmedels- och 
foderlagstiftningen – HKF 4230 – enligt bilaga 6 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 februari 2021, fastställs. 

5. Taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens verksamhet enligt strålskyddslagen 
– HKF 4240 – enligt bilaga 7 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 26 februari 2021, fastställs. 

6. Taxa för Huddinge kommuns prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lag om 
tobak och liknande produkter samt lag om handel med vissa receptfria 
läkemedel – HKF 4250 – enligt bilaga 8 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 26 februari 2021, fastställs. 

7. Beslutade taxor i punkt 1–6 ovan gäller från och med den 8 mars 2021. 

8. Fullmäktiges beslut från den 14 december 2020, § 9, om att fastställa förslag 
till ändrade taxor enligt punkterna 1–7 från och med den 1 januari 2021 
upphör att gälla den 8 mars 2021. 

Indexjusteringar 

9. Handläggningskostnad per timme i tabellerna 1 – 24.1, 25, 26 och 27.4 – 27.7 
i 2 § i taxa för bygglov, kartor och mättjänster HKF 2200 indexjusteras i 
enlighet med prisindex för kommunal verksamhet (PKV). 
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10. Den nya handläggningskostnaden per timme i 2 § i taxa HKF 2200 ska för 
tabellerna 1–19 vara 1 333 kronor. 

11. Den nya handläggningskostnaden per timme i 2 § i taxa HKF 2200 ska för 
tabellerna 20–24.1, 25, 26 och 27.4 – 27.7 vara 1 113 kronor. 

12. Timavgiften för prövning och tillsyn enligt livsmedels- och 
foderlagstiftningen i taxa HKF 4230 indexjusteras i enlighet med prisindex för 
kommunal verksamhet (PKV). 

13. Den nya timavgiften i 5 § i taxa HKF 4230 ska vara 1 562 kronor. 

14. Samtliga indexjusteringar i punkt 9–13 ovan gäller från och med den 8 mars 
2021. 

15. Fullmäktiges beslut från den 14 december 2020, § 9, om indexjusteringar 
enligt punkterna 8–12 från och med den 1 januari 2021 upphör att gälla den 8 
mars 2021. 

 
Sammanfattning 
Bygglovs- och tillsynsnämnden har enligt beslut den 14 april 2020 föreslagit 
ändringar i taxor. Förändringarna i några av taxorna är av mer redaktionell art medan 
andra förändringar innebär justeringar i avgifter eller förändringar i när årsavgift 
börjar tas ut. Därutöver har kommunfullmäktige i Mål och Budget 2021 beslutat om 
ökat intäktskrav avseende taxa inom nämndens arbete med prövning och tillsyn enligt 
miljöbalken, HKF 4210. Bygglovs- och tillsynsnämnden föreslår därför i beslut den 9 
november 2020 att timavgiften för prövning och tillsyn enligt miljöbalken höjs från 1 
242 kr i timmen till 1 480 kr i timmen. Föreslagen förändring av timavgiften innebär 
förväntad intäktsökning om 1,5 - 1,8 miljoner kronor. 
  
Alla större förändringar är beskrivna i bilaga 11, Redovisning av föreslagna 
ändringar i taxor inom bygglovs- och tillsynsnämndens verksamhetsområden. I 
bilagorna 12 till 20 redovisas också samtliga förändringar genom att de har markerats 
i förslagen på ny taxa. 
  
Enligt taxa för bygglov, kartor och mättjänster HKF 2200 samt taxa för bygglovs- 
och tillsynsnämndens kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen HKF 4230 
har bygglovs- och tillsynsnämnden rätt att besluta om indexjustering av taxorna. 
Eftersom förslagen om förändrade taxor i detta ärende behandlas av 
kommunfullmäktige i december samtidigt som taxorna behöver vara beslutade innan 
den 1 januari föreslås kommunfullmäktige i detta ärende samtidigt besluta om 
indexjusteringen. Justeringen skall beräknas med Prisindex för Kommunal 
Verksamhet (PKV). Sveriges kommuner och regioner som tar fram PKV angav 1 
oktober 2020 att PKV för 2021 är 1,7 procent. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
HKF 4260 
HKF 1800 
HKF 2200 
HKF 4210  
HKF 4230 
HKF 4240 
HKF 4250 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 10   
    
Diarienummer KS-2020/2099.112    
 

 
 

Ändrad bolagsordning Huddinge Samhällsfastigheter AB  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Förslag till ändrad bolagsordning för Huddinge Samhällsfastigheter AB 
fastställs enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 26 februari 2021. 

2. Fullmäktige uppdrar till Huddinge Samhällsfastigheter AB att behandla 
förslag till ändrad bolagsordning för bolaget på ordinarie årsstämma. 

3. Besluten enligt punkterna 1 och 2 ersätter fullmäktiges beslut från den 14 
december 2020, § 10, om att fastställa förslag till ändrad bolagsordning för 
Huddinge Samhällsfastigheter AB samt att uppdra till Huddinge 
Samhällsfastigheter AB att behandla förslag till ändrad bolagsordning för 
bolaget på ordinarie årsstämma.  

 
Sammanfattning 
Bolagsordningen för Huddinge Samhällsfastigheter AB fick sin nuvarande form i 
samband med fissionen av Huge Fastigheter 2017 och reviderades senast 2018. 
Kommunfullmäktige godkände revideringarna den 18 juni 2018, § 23. 
  
Till följd av kommunfullmäktiges beslut om ny lokalförsörjningsprocess och 
förändrad lagstiftning finns ett behov att revidera bolagsordningen. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning har i samråd med Huddinge Samhällsfastigheter AB 
upprättat ett förslag till ändrad bolagsordning för Huddinge Samhällsfastigheter AB. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
HKF 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 11   
    
Diarienummer KS-2020/2088.112    
 

 
 

Upphävande av regler för Huddinge kommuns miljöpris – 
Hemställan från klimat- och stadsmiljönämnden   
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Regler för Huddinge kommuns miljöpris – HKF 9222 – upphör att gälla och 
tas bort från Huddinge kommuns författningssamling. 

2. Beslutet enligt punkten 1 ersätter fullmäktiges beslut om upphävande av 
regler för Huddinge kommuns miljöpris från den 14 december 2020, § 17. 

 
Sammanfattning 
Klimat- och stadsmiljönämnden har hemställt till kommunfullmäktige att regler för 
Huddinge kommuns miljöpris – HKF 9222 – ska upphöra att gälla och tas bort från 
Huddinge kommuns författningssamling. 
  
I och med att ansvaret för miljöpriset sedan den 1 januari 2019 flyttats över till 
klimat- och stadsmiljönämnden, som antagit nya regler för Huddinge kommuns 
miljöpris, instämmer kommunstyrelsens förvaltning att Regler för Huddinge 
kommuns miljöpris – HKF 9222 – ska upphöra att gälla och tas bort från Huddinge 
kommuns författningssamling. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
Huddinge kommuns författningssamling (HKF) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 12   
    
Diarienummer KS-2020/608.185    
 

 
 

Bekräftelse av ingången borgensförbindelse, regressavtal 
samt garantiavtal, Kommuninvest  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Huddinge kommun bekräftar att ingången borgensförbindelse av den 15 
december 2004 (”Borgensförbindelsen”) alltjämt gäller samt att 
Kommuninvest äger företräda Huddinge kommun genom att företa samtliga 
nödvändiga åtgärder för ingående och vidmakthållande av borgen enligt 
Borgensförbindelsen i förhållande till Kommuninvests nuvarande och 
blivande borgenärer 

2. Huddinge kommun bekräftar att regressavtalet undertecknat av Huddinge 
kommun den 27 september 2011 alltjämt gäller. 

3. Huddinge kommun bekräftar att garantiavtalet undertecknat av Huddinge 
kommun den 27 september 2011 alltjämt gäller. 

4. Kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak, kommundirektör Camilla 
Broo och ekonomidirektör Petra Asplund Eriksson utses att två i förening för 
Huddinge kommuns räkning underteckna alla handlingar med anledning av 
detta beslut. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun är sedan 2004 medlem i Kommuninvest ekonomisk förening. För 
att uppfylla de krav medlemskapet i Kommuninvest ställer på kommunen behöver 
Huddinge kommun fatta beslut om att bekräfta tidigare ingången borgensförbindelse, 
regressavtal samt garantiavtal. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att avtal 
godkänns. Beslutet får inga ekonomiska konsekvenser. Beslutet får den juridiska 
konsekvensen att nu gällande åtaganden förlängs i ytterligare tio år. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Berörda undertecknare 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 13   
    
Diarienummer KS-2016/447.382    
 

 
 

Elljusspår sätts upp längs med strandpromenaden i Skogås - 
ända från Österhagen till Badviken i Mörtvik – svar på 
medborgarförslag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till nedanstående motivering anses medborgarförslaget besvarat. 

 

Motivering 
Kommunstyrelsen ser positivt på tillskapandet av platser för spontanidrott, 
exempelvis elljusspår. Den sträcka som förslagsställaren lyfter är ett exempel på en 
populär motionsslinga som vars tillgänglighet och trygghet under årets mörkare 
månader skulle kunna öka med belysning. 
  
Samtidigt finns ett antal utmaningar vilka redogörs för av kommunstyrelsens 
förvaltning respektive kultur- och fritidsförvaltningen och miljö- och 
bygglovsförvaltningen. Beslutsunderlaget kommenterar ett antal parametrar, bland 
annat Huddingeledens karaktär, beståndet av fladdermöss i området och 
delsträckningar med väldigt sank mark. 
  
Huddingeleden har redan idag väldigt varierad karaktär beroende på var på dess 
sträckning man befinner sig. Bara i närområdet går leden exempelvis såväl i det snart 
belysta motionsspåret i Trångsund, på belysta och asfalterade villagator genom 
Stortorp och på naturstigar genom Drevvikens och Trångsundsskogens naturreservat. 
Kommunstyrelsen anser inte att en förändring av karaktären på denna delsträcka 
nämnvärt skulle påverka upplevelsen av Huddingeleden som helhet. 
  
När det gäller frågan om i vilken utsträckning belysning på sträckan skulle påverka 
beståndet av fladdermöss, samt hur förutsättningarna för anläggande och drift av 
elljus påverkas av markens delvis sanka grundläggningsförhållanden så efterfrågar 
kommunstyrelsen ett fördjupat underlag för att kunna ta ställning till en eventuell 
investering.  
  
Eftersom kommunens investeringar prioriteras och beslutas i den årliga mål- och 
budgetprocessen önskar kommunstyrelsen därför till höstens beredning av mål- och 
budget 2022 få ett fördjupat underlag avseende investerings- och 
driftsförutsättningarna för ett elljusspår längs Drevviken. 
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Sammanfattning  
I ett medborgarförslag som inkom år 2016 föreslås att elljus anläggs längs 
strandpromenaden längs sjön Drevviken i Skogås, från Österhagen till badviken i 
Mörtvik. 

Kommunstyrelsen skickade år 2016 ut medborgarförslaget på remiss till dåvarande 
natur- och byggnadsnämnden, dåvarande tillsynsnämnden samt till kultur- och 
fritidsnämnden. Kommunstyrelsens förvaltning har förnyat beredningen av ärenden 
under hösten år 2020 och åter stämt av frågan med motsvarande instanser hos miljö- 
och bygglovsförvaltningen samt kultur- och fritidsförvaltningen. Förvaltningarna 
uttrycker nu en tveksamhet till om den föreslagna sträckan är lämplig att förse med 
elljus.  

Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig liksom miljö- och bygglovsförvaltningen 
och kultur- och fritidsförvaltningen tveksam till att strandpromenaden i Skogås är 
lämplig att förse med elljus. Kommunstyrelsens förvaltning ser att åtgärden skulle 
förändra strandpromenadens naturliga karaktär. Det finns en risk att delar av sträckan 
fortfarande skulle upplevas som otrygga av många, även om de försågs med elljus. 
För andra delar av sträckan finns alternativa promenadvägar som redan i dag är 
belysta kvällstid. Därför bedöms inte kostnaderna för åtgärden motsvara värdet. 
Kommunstyrelsens förvaltning bedömer att ett elljusspår längs strandpromenaden i 
Skogås i dagsläget inte kan prioriteras. 

Kommunstyrelens förvaltning föreslår kommunstyrelsen att besluta att 
medborgarförslaget ska avslås med hänvisning till ovanstående. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), Christian Ottosson (C), 
Ingalill Söderberg (DP), Anders Lönroth (MP), Bo Källström (L) och Nicholas 
Nikander (L). 
  
Nujin Alacabek (V), Ingalill Söderberg (DP), Christian Ottosson (C) och Bo 
Källström (L) yrkar samtliga att fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar att fullmäktige ska bifalla förvaltningens ursprungliga 
förslag till kommunstyrelsen. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Nujin Alacabeks (V) 
med fleras yrkande, mot bifall till Anders Lönroths (MP) yrkande. Ordförande finner 
härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla Nujin Alacabeks (V) med fleras 
yrkande. 
  
Fullmäktige beslutar således i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Reservationer i kommunfullmäktige 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 13.1 till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 13.2 till detta protokoll. 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 13.3 till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 14   
    
Diarienummer KS-2020/2475.104    
 

 
 

Uppföljning av Huddingeförslag år 2020  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Uppföljningen av Huddingeförslag år 2020, enligt förvaltningens tjänsteutlåtande 
daterat den 13 januari 2020, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Huddingeförslag är en form av e-förslag där boende i Huddinge kommun kan lämna 
förslag på webben. Invånarna i kommunen kan sedan rösta och kommentera förslagen 
under 90 dagar. De Huddingeförslag som efter 90 dagar samlat 100 eller fler röster 
överlämnas till ansvarig förvaltning/nämnd för ställningstagande. 
  
Uppföljningen innehåller statistik över totalt lämnade förslag, godkända/ej godkända 
förslag, förslag över 100 respektive under 100 röster, handläggningstider, utfall samt 
fördelningen av kön, ålder och bostadsområde för förslagsställarna. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att uppföljningen av Huddingeförslag år 2020 
godkänns. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V) och Ingalill Söderberg 
(DP). 
  
Ingalill Söderberg (DP) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Ingalill Söderbergs 
(DP) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är 
fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 14.1 till detta protokoll.  
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 14.2 till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 15   
    
Diarienummer KS-2021/13.901    
 

 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från uppdrag enligt 

tabell: 
Johanna Bergman (M) Från uppdraget som ledamot i 

kommunfullmäktige 
Tove Axelsson (S) Från uppdragen som ledamot i 

grundskolenämnden och suppleant i 
styrelsen i Huddinge 
Samhällsfastigheter AB 

David Ödin (M) Från uppdraget som ersättare i 
gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 

Madeleine Svensson  
 

(L) Från uppdragen som ersättare i 
kommittén för partistöds- och 
arvodesfrågor samt ledamot i 
valnämnden 

Sara Grant (V) Från uppdraget som ledamot i 
klimat- och stadsmiljönämnden 

Robert Forsman (V) Från uppdraget som ersättare i 
grundskolenämnden 

 

2. Kommunfullmäktige beslutar att hos Länsstyrelsen i Stockholms län hemställa om 
åtgärd för utseende av ny ersättare i kommunfullmäktige efter Johanna Bergman (M). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 16   
    
Diarienummer KS-2021/13.901    
 

 
 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

  

 

Sammanfattning 
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige i ett val-PM 
sammanställt av förvaltningen. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med val-PM:et i sin helhet, 
och finner härvid att så är fallet. 
 
 

 

Ny ersättare i kultur- och fritidsnämnden för perioden till och med den 31 
december 2022 (fyllnadsval) 
Angelica Bodén (C) Efter Ivica Burazin 

 
Ny ledamot och ny ersättare i grundskolenämnden för perioden till och 
med den 31 december 2022 (fyllnadsval)  
Marzieh Amiri (S) Ny ledamot efter Tove Axelsson 

 
Karl Rylander 
 

(V) Ny ersättare efter Robert Forsman 

Ny ledamot och ny ersättare i klimat- och stadsmiljönämnden för perioden 
till och med den 31 december 2022 (fyllnadsval) 
Helena Perkkalainen 
 

(V) Ny ledamot efter Sara Grant 

Karl Magnus Nygård (V)  Ny ersättare efter Malin 
Augustsson 

Ny suppleant i styrelsen i Huddinge Samhällsfastigheter AB för perioden 
till och med den 31 december 2022 (fyllnadsval) 
Rasmus Lenefors (S) Efter Tove Axelsson 

 
Ny ledamot i valberedningen för perioden till och med den 14 oktober 2022 
(fyllnadsval) 
Gorges Barkho 
 

(KD) Efter Dennis Åström Ullström 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 17   
    
Diarienummer KS-2018/1014.119    
 

 
 

Redovisa kostnaderna för mottagande av flyktingar och 
invandrare i kommunen - svar på motion väckt av Martin 
Nigals (SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 11 januari 2021, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 23 april 2018 av Martin Nigals (SD) 
föreslås att kommunen utreder och redovisar den totala kostnaden för mottagandet 
och hanteringen av invandrare och flyktingar i Huddinge kommun. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning bedömer att registrering och redovisning av 
kostnader, utöver det som görs till räkenskapssammandraget, inte kan anses förenligt 
med lagstiftning, internationella konventioner eller kommunens styrdokument. 
  
Mot bakgrund av ovanstående avslås motionen. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Marin Nigals (SD), Daniel Dronjak (M), Bo Källström (L), Olov 
Hamilton (V), Christian Ottosson (C), Ann Clewett (SD), Sven Pernils (SD), Gorges 
Barkho (KD), Anders Abel (MP) och Mats Österholm (M). 
  
Martin Nigals (SD), Sven Pernils (SD) och Ann Clewett (SD) yrkar att fullmäktige 
ska bifalla motionen. 
  
Mats Österholm (M), Christian Ottosson (C), Olov Hamilton (V) och Gorges Barkho 
(KD) yrkar att fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Mats Österholms (M) 
med fleras yrkande mot bifall till Martin Nigals (SD) med fleras yrkande.  
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Ordförande finner härvid att kommunfullmäktige beslutar bifalla Mats Österholms 
(M) med fleras yrkande. Fullmäktige beslutar således i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Mats Arkhem (SD) reserverar sig för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp mot 
beslutet, se bilaga 17 till detta protokoll.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 18   
    
Diarienummer KS-2020/520.119    
 

 
 

Digitalisering utan digitalt utanförskap - svar på motion väckt 
av Niklas Bougt (V)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat 
den 13 januari 2021, anses den första att-satsen i motionen, att 
kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en plan för att möta upp det digitala 
utanförskapet i kommunen med den digitala utvecklingen i kommunen, 
besvarad. 

2. Den andra att-satsen i motionen, att kultur- och fritidsnämnden i samarbete 
med lämpliga verksamheter får i uppdrag att med hjälp av biblioteken 
genomföra utbildningar på kommunens särskilda boenden kring digitala 
verktyg, avslås. 

 
Sammanfattning 
Niklas Bougt (V) har den 23 mars 2020 inkommit med en motion med rubriken 
Digitalisering utan digitalt utanförskap. 
  
Motionären framhåller att det i kommunen pågår mycket arbete med att centralisera 
och digitalisera många tjänster, men det finns grupper som riskerar att lämnas utanför 
samhället när allt mer digitaliseras. Det är fortsatt viktigt att inte glömma de som är i 
digitalt utanförskap. 
  
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden, socialnämnden och vård- 
och omsorgsnämnden för synpunkter. Inom kommunstyrelsens förvaltning har 
yttranden inhämtats från Huddinges pensionärsråd och Huddinges 
funktionshinderråd. 
  
Inom kommunen finns såväl kunskap som insikt om behovet att tillhandahålla stöd 
för de som lever i digitalt utanförskap. Detta blir än mer relevant i och med att allt 
fler kommunala tjänster digitaliseras. 
  
Huddinge kommun har i november i år antagit en ny digitaliseringsstrategi som gäller 
för åren 2021–2025. Avsnittet ”Ett Huddinge där digitalisering är till för alla” anger 
uttryckligen inriktningen för hur kommunen ska arbeta strategiskt med att erbjuda 
likvärdig service till alla användare, inklusive de som lever i digitalt utanförskap. 
Realisering och konkretisering av digitaliseringsstrategin kommer vara nödvändig för 
att förverkliga och omsätta ovan punkter i konkreta insatser. I det arbetet behövs 
förvaltningsövergripande samverkan och kommungemensamma insatser. 
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Redan idag görs flera och omfattande insatser för att höja kompetensen för de som är 
i behov av stöd. Samtliga verksamheter inom kommunen har på ett eller annat sätt 
kontakt med personer som lever i digitalt utanförskap, där stöd och anpassningar 
erbjuds utifrån behov. 
  
Med hänvisningen till vad som angetts ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning 
att den första att-satsen i motionen ska anses besvarad. Den andra att-satsen i 
motionen föreslås avslås. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Niklas Bougt (V), Margareta Vikgren (S), Karl Henriksson (KD), 
Bo Källström (L), Anders Lönroth (MP) och Sven Pernils (SD). 
  
Niklas Bougt (V) yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen. 
  
Margareta Vikgren (S) yrkar att fullmäktige ska bifalla den första beslutsmeningen i 
motionen och avslå motionens andra beslutsmening. 
  
Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L) och Sven Pernils (SD) yrkar att fullmäktige 
ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner punktvis i två steg. 
 
På punkt nummer ett ställer ordförande propositioner mot varandra: om bifall till 
första beslutsmeningen i kommunstyrelsens förslag mot bifall till första 
beslutsmeningen i motionen. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
På punkt nummer två ställer ordförande propositioner mot varandra: om bifall till 
andra beslutsmeningen i kommunstyrelsens förslag mot bifall till andra 
beslutsmeningen i motionen. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Således beslutar kommunstyrelsen i enlighet med kommunstyrelsens förslag i sin 
helhet. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, till förmån 
för eget förslag, se bilaga 18.1 till detta protokoll. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) reserverar sig för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, 
till förmån för eget förslag, se bilaga 18.2 till detta protokoll. 
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Beslutet ska skickas till 
Remissinstanserna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 19   
    
Diarienummer KS-2020/1225.119    
 

 
 

Genomför äldreomsorgslyftet i Huddinge kommun – svar på 
motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) och Margareta 
Vikgren (S)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 13 
januari 2021, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
I juni 2020 väcktes motionen ”Genomför äldreomsorgslyftet i Huddinge kommun” av 
Sara Heelge Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S). 
  
Motionärerna föreslår att Huddinge kommun genomför det nationellt aviserade 
äldreomsorgslyftet i kommunens verksamheter och verkar för att de privata utförare 
som kommunen har avtal med också gör det. 
  
Motionen har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden och Huddinge 
pensionärsråd. 
  
Vård- och omsorgsnämnden redogör i sitt remissvar för att man ansökt om statsbidrag 
för äldreomsorgslyftet från Socialstyrelsen och har för perioden 2020–2021 beviljats 
3,1 miljoner. Bidraget kommer att fördelas mellan en privat utförare och kommunens 
egen regi. Efter remissvaret inkom har kommunen beviljats ytterligare medel om 23,2 
miljoner för 2021. 
  
Huddinge pensionärsråd tillstyrker motionen med tilläggen att det bl.a. ska ingå i 
utbildningen att hemtjänsten ska kunna informera om hjälpmedel och att all personal 
ska kunna kommunicera med brukaren på ett språk som denne förstår. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser liksom remissinstanserna och förslagsställarna 
att kompetensen inom kommunalt finansierad vård och omsorg kommer att höjas 
genom äldreomsorgslyftet då personalen erbjuds utbildning till vårdbiträde eller 
undersköterska på betald arbetstid. 
  
Mot bakgrund av ovanstående ska motionen anses besvarad. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Karl Henriksson (KD) och Sonia 
Benavente (V). 
  
Sara Heelge Vikmång (S) och Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Sara Heelge 
Vikmångs (S) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner 
härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 19.1 till detta 
protokoll. 
  
Sonia Benavente (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 19.2 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstanserna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 20   
    
Diarienummer KS-2020/1045.119    
 

 
 

Digital motionsbank – svar på motion väckt av Mats Arkhem 
(SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 30 november 2020, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
Mats Arkhem (SD) har den 18 maj 2020 inkommit med en motion om att införa en 
digital motionsbank på Huddinge kommuns webbplats, detta för att tillse att 
kommuninvånarna på ett enkelt och överskådligt sätt ska kunna ta del av politiska 
motioner. Kommunstyrelsens förvaltning anser att inkomna och behandlade motioner 
redan idag tillgängliggörs för allmänheten på ett godtagbart sätt på kommunens 
webbplats, och föreslår därför att förslagen i motionen ska avslås. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Ingalill Söderberg (DP), Martin Nigals (SD) 
och Sven Pernils (SD). 
  
Mats Arkhem (SD) och Sven Pernils (SD) yrkar att fullmäktige ska bifalla motionens 
förslag. 
  
Ingalill Söderberg (DP) yrkar att fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Ingalill Söderbergs (DP) 
yrkande mot bifall till Mats Arkhems (SD) med fleras yrkande, och finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla Ingalill Söderbergs (DP) yrkande. Således 
beslutar fullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Mats Arkhem (SD) reserverar sig mot beslutet för Sverigedemokraternas 
fullmäktigegrupp, se bilaga 20 till detta protokoll.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 21   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. De inlämnade motionerna får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Sammanfattning 
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motioner inlämnats: 
  

• Ge vitamintillskott till alla som bor på kommunens äldreboenden - motion 
väckt av Martin Nigals (SD) och Ann Clewett (SD). 
 

• Motion om sällskapsdjur i äldreomsorgen - väckt av Ann Clewett (SD), 
Malena Karanovic (SD), Sven Pernils (SD) och Martin Nigals (SD). 
 

• Inför en avhopparverksamhet för ett tryggare Huddinge - motion väckt av 
Nujin Alacabek (V) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 mars 2021 § 22   
    
Diarienummer KS-2021/73.915    
 

 
 

Delgivningar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av delgivningen. 

 
Sammanfattning 
Följande delges kommunfullmäktige: 
  

• Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut den 11 februari 2021: 
Tidpunkt för utdelning av Demokratipriset 2021 

 
 

 
 



Huddinge kommun  
Kommunfullmäktige 
2021-03-08 

Fråga till trygghets- och delaktighetsberedningens 
ordförande Ingalill Söderberg (DP) om information till 
medborgare som har lämnat in Huddingeförslag  

Ett Huddingeförslag är en idé eller ett förslag från Huddingebor till kommunens 
politiker. Det kan handla om hur Huddinge kan bli bättre, utvecklas eller 
förändras. 

Socialdemokraterna tycker att det är bra att den här möjligheten finns. Vi menar 
att vi från politiskt håll kontinuerligt ska sträva efter att underlätta för 
Huddingeborna att göra sin röst hörd och vara med och skapa framtidens 
Huddinge. 

På kommunens hemsida står bl.a. följande information gällande hanteringen av 
Huddingeförslag: 

"Ditt förslag publiceras så snart det har granskats. Om förslaget inte blir godkänt 
kontaktar vi dig och förklarar varför. När det publicerats finns ditt 
Huddingeförslag tillgängligt för andra att läsa, kommentera och rösta på. Om 
ditt Huddingeförslag får över 100 röster inom 90 dagar, överlämnas det till 
ansvarig nämnd eller förvaltning för beslut eller ställningstagande. När Huddinge 
kommun har fattat beslut i ärendet, publiceras det i anslutning till förslaget". 

Synpunkter har framförts från medborgare som har lämnat in Huddingeförslag 
om att de inte anser sig få tillräcklig information under tiden som förslaget 
behandlas. Idag finns det ca 20 Huddingeförslag med status "inväntar 
ställningstagande". Det äldsta förslaget registrerades 2018-07-31 och om jag 
tolkar det som står på hemsidan rätt bör de ha fått ett meddelande 90 dagar 
senare, dvs. i slutet av oktober 2018. Men vad händer sedan? Blir de kontaktade 
igen först när det har fattats beslut i frågan? 

Det verkar finnas ett behov av att förbättra informationen till medborgare som 
lämnar in Huddingeförslag. Det skulle kunna ske relativt enkelt genom att 
exempelvis skicka ett mejl var tredje månad med status på förslaget och i vilken 
nämnd som förslaget ska beslutas.  

Bilaga 2



Med bakgrund av det ovanstående vill jag fråga följande: 

Är du villig att se över om informationen till medborgare som lämnar in 
Huddingeförslag kan förbättras?  

För Socialdemokraterna 

Yosef Sigal 



Huddinge kommun 
2021-01-29 

INTERPELLATION

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Daniel 
Dronjak (M) - om anställningsvillkor för kommunalanställda 
arbetare i Huddinge kommun 

LO distriktet i Stockholms län presenterade i december 2020 sin rapport Anställningsvillkor i 

kommunerna 2020 – en undersökning av anställningsvillkoren för kommunalarbetare i 

Stockholms läns 26 kommuner. 1 Uppgifterna i rapporten har begärts ut från respektive 

kommun.  

En kort sammanfattning visar att 32 procent av undersköterskorna är timanställda och att 

andelen deltidstjänster uppgår till 64 procent. Av vårdbiträdena är 68 procent timanställda 

och hela gruppen visstidsanställda (inkluderat timanställda) i Stockholms län uppgår till 76 

procent (jämförelsevis med rikets 61 procent kommun och privat). Andelen deltidstjänster 

inkluderat timanställda uppgår till 83 procent. Även barnskötarna hade en hög andel 

timanställda, 34 procent, hela gruppen visstidsanställda (inkluderat timanställda) uppgick till 

43 procent (37% i riket kommun och privat). Andelen deltidstjänster uppgår till 40 procent. 

I Huddinge kommun har enligt rapporten så mycket som 75 procent av kommunens 

vårdbiträden en timanställning att jämföra med snittet för Stockholms läns kommuner på 68 

procent.  

Det främst är kvinnor – ofta utrikes födda, som arbetar inom arbetaryrken som har otrygga 

anställningar och som arbetar under ofrivillig deltid. Genom att ofrivilligt arbeta deltid kan 

du hamna i risk för långvarig stress och ekonomisk utsatthet.  

Att inte vara trygg i sitt arbetsliv resulterar ofta i en spiral av följdeffekter som inte är bra för 

varken människan eller arbetsmarknaden. Det sätter sina spår på möjligheten till ett 

självständigt liv. Vi vet bland annat att många kvinnor på grund av låg lön och osäkra 

1https://stockholm.lo.se/home/lo/res.nsf/vRes/lo_distriktet_i_stockholm_1540975750026_rapport_om_anstallnin

gsvillkor_i_kommunerna_pdf/$File/Rapport%20om%20anstallningsvillkor%20i%20kommunerna.pdf 
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anställningsformer riskerar att bli utelämnade till en partner, utan möjlighet till att kanske 

lämna denne på grund av sin ekonomiska situation.  

Att inte få möjligheten till en heltidsanställning kan dessutom också leda till att man som 

anställd inte vågar ta beslut kring att exempelvis gå ned i arbetstid, att våga vara sjukledig, 

skaffa familj eller för den delen få familjelivet att gå ihop med arbetet. Barnen i dessa hushåll 

riskerar också stigmatisering på grund av fattigdom. 

Att inte erbjuda heltid som norm och istället systematiskt försätta dessa yrkesgrupper för 

otrygga deltidsanställningar leder också till en överlag segregerad arbetsmarknad.  

Utöver allt detta så blir problemet ännu mer tydligt när vi tittar på dagens fattigpensionärer. 

2018 publicerade Pensionsmyndigheten en larmrapport om att 245 000 personer i gruppen 

65 år och äldre låg under gränsen för låg ekonomisk standard. Mest utsatta i den gruppen 

var ensamstående kvinnor som arbetat i låglöneyrken. Genom att fler och fler kvinnor måste 

klara sig på deltidslöner skapar vi en ny generation fattigpensionärer.2 

Det gör att rätten till heltid inte bara är en arbetskvalitetsfråga – utan också i allra högsta 

grad en jämställdhetsfråga.  

Utifrån detta vill jag ställa följande frågor: 

• Vilka åtgärder kommer du att vidta för att erbjuda heltidsanställning som norm i

kommunen?

• Vilka åtgärder kommer du att vidta för att erbjuda tillsvidareanställningar till fler

anställda inom alla yrkesområden i kommunen?

• Tycker du att Huddinge kommun gör tillräckligt i dagsläget för att vara en attraktiv

arbetsgivare för undersköterskor, vårdbiträden, barnskötare och andra

kommunalarbetare?

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 

2 https://www.expressen.se/dinapengar/larmet-fran-kvinnorna-pensionen-racker-inte/ 
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1 (3) 

Datum 
2021-03-05 

HUDDINGE KOMMUN 

Postadress Besök Tfn 08-535 300 00 huddinge@huddinge.se

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsens förvaltning 
141 85 Huddinge 

Kommunalvägen 28 Tfn vxl 08-535 300 00 www.huddinge.se

Kommunfullmäktige 

Svar på interpellation från oppositionsrådet Sara Heelge Vikmång 
(S) – om anställningsvillkor för kommunalanställda arbetare i
Huddinge kommun

Interpellationen spänner över stora och viktiga frågor i kommunen. Hur kan vi stärka 
kommunen ytterligare som attraktiv arbetsgivare? Hur kan vi möta behoven och 
önskemålen om utökad arbetstid för deltidsanställda och timanställda samtidigt som vi 
bedriver en effektiv verksamhet och, det viktigaste av allt, erbjuder hög kvalitet i 
servicen till våra brukare.  

Egen försörjning är grundpelaren i ett väl fungerande samhälle och är för mig en fråga 
om både frihet och jämställdhet. Den ger människor möjlighet till självbestämmande, 
vilket är positivt för både individ och samhälle. När fler bidrar till det gemensamma 
skapar vi ett bättre samhälle samtidigt som var och en behöver avstå en mindre andel av 
sin inkomst. Grundförutsättningen för all kommunal verksamhet är att den ska uppfylla 
kommuninvånarnas behov på ett sätt som är kvalitativt och ger högsta möjliga valuta för 
skattepengarna som finansierar verksamheten. I detta arbete ingår som en självklar del 
att kommunen ska sträva efter att vara en attraktiv arbetsgivare och tillhandahålla goda 
villkor och förutsättningar för sina medarbetare att prestera sitt bästa i arbetet. 

Det finns en svårighet med att jämföra siffrorna men för att få en oberoende bild av 
läget vad gäller timanställningar och visstidstjänster i kommunens verksamheter 
jämförde jag de områden i LO:s rapport som interpellanten refererar till med den 
officiella statistiken från kommunens verksamhetssystem (LIS). 

Det visar att Huddinge kommun har en betydligt lägre andel såväl deltidsanställda som 
timanställda undersköterskor, vårdbiträden och barnskötare än vad som uppges i 
rapporten och att vi ligger bättre till än länssnittet. Några exempel på detta. 16 % av 
Huddinges kommuns undersköterskor är timanställda enligt kommunens 
verksamhetsstatistik 2020 vilket kan jämföras med det uppgivna länssnittet i 
interpellationen 32 %. Vad gäller vårdbiträden så är 36 % timanställda i Huddinge. I 
rapporten uppges länssnittet vara 68 %. Endast 11 % av kommunens barnskötare är 
deltidsanställda. I rapporten uppges siffran 40 % som länssnitt. På flera områden visar 
statistiken små förbättringar om vi jämför med år 2019, vilket tyder på att det går åt rätt 
håll.    
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Bilden av villkoren för de kommunanställda i Huddinge kommun är alltså betydligt 
ljusare än vad som framgår av LO:s rapport och Huddinge står sig väl i jämförelser med 
andra kommuner. Trots det finns det utrymme för och behov av ytterligare 
utvecklingsarbete. 

Vilka åtgärder kommer du att vidta för att erbjuda heltidsanställning som norm i 
kommunen?  

Huddinge kommun gör en rad olika insatser för de medarbetare, främst inom vård och 
omsorg, som vill öka sysselsättningsgraden. Kommunen deltar aktivt i arbetet med 
äldreomsorgslyftet, både i att vidareutbilda vårdbiträden till undersköterskor och att 
utbilda personal utan vårdutbildning till vårdbiträdesnivå, för att på så sätt öka 
kompetensen och möjligheterna till tillsvidareanställning och ökad sysselsättningsgrad. 

Ett annat exempel på aktivt arbete för att skapa ökad sysselsättningsgrad är ett 
pilotprojekt på Stortorps äldreboende där medarbetare erbjuds heltid genom att få vissa 
pass som resurspass. Ett resurspass innebär att medarbetaren arbetar på andra 
avdelningar än ordinarie arbetsplats. Det vi hittills ser är att sysselsättningsgraden har 
ökat även om inte så många ännu nått upp till heltid. Projektet kommer utvärderas 
under våren 2021. SKR och kommunalarbetarförbundets gemensamma 
projekt ”Heltidsresan” är ett annat viktigt projekt som kommunen är med i även om 
arbetet fått stå tillbaka under det senaste året då all kraft behövts för att hantera 
pandemins effekter.  

Vilka åtgärder kommer du att vidta för att erbjuda tillsvidareanställningar till fler 
anställda inom alla yrkesområden i kommunen?  

Förekomsten av timanställningar är som interpellanten pekar på högst inom vård och 
omsorgsverksamheten. Dessa är idag anställda av bemanningscenter (vikariepool) för 
att samordna vikariehanteringen. Det pågår ett arbete i vård- och omsorgsverksamheten 
med att minska antalet timanställda och öka andelen tillsvidareanställda så långt det är 
möjligt och under 2021 ses scheman över inom stora delar av verksamheten.  

Inom barn och utbildningsförvaltningen finns få timanställda som framför allt används 
för att täcka upp vid sjukfrånvaro. Varje enhet hanterar sin egen vikariehantering 
eftersom det är viktigt att i så stor utsträckning som möjligt använda vikarier som är 
kända för barnen i verksamheten.  

Tycker du att Huddinge kommun gör tillräckligt i dagsläget för att vara en attraktiv 
arbetsgivare för undersköterskor, vårdbiträden, barnskötare och andra 
kommunalarbetare? 

Huddinge kommun arbetar aktivt för att vara en attraktiv arbetsgivare och 
medarbetarenkäten visar att våra medarbetare generellt är nöjda med sin 
arbetssituation. Kommunen har i föregående års mätning ett samlat resultat som ligger 
över det riktvärde som mätmodellen anger, och medarbetarna mår väl och har 
förutsättningar för att prestera bra på arbetet. Enligt SKR:s index Hållbart 
medarbetarengagemang (HME) har medarbetarna ett högt engagemang och 
organisationen en förmåga att tillvarata engagemanget.  

Socialförvaltningen har under året arbetat fram en strategi för kompetensförsörjning 
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inom stöd, vård och omsorg. Den är framtagen genom omvärldsbevakning, 
fokusgrupper med medarbetare och chefer samt att man tagit del av forskning på 
området. Under arbetet har det tydligt framkommit att just kompetensutveckling och 
internt lärande är viktiga bitar för att behålla personal. Aktiviteter är planerade utifrån 
strategin under året, bl a mer digitala utbildningar och arbete med introduktion. 

Huddinge satsar stort på kompetensutveckling för medarbetare, bl a genom 
vidareutbildningar inom funktionshinderområdet via samarbete med Carpe, en satsning 
på utbildning för att höja kompetens inom bland annat demens samt att 
Socialförvaltningen använder alla tillgängliga medel för äldreomsorgslyftet för att 
vidareutbilda vårdbiträden till undersköterskor och personal utan vårdutbildning till 
vårdbiträden och på så sätt öka kompetensen och möjligheten till tillsvidareanställning. 

Slutligen har Huddinge kommun haft ett gott samarbete mellan arbetsgivare och 
fackliga företrädare under pandemin. Kommunalarbetarförbundets företrädare har 
uttryckt att de är väldigt nöjda med det aktiva arbete som bedrivits på 
Socialförvaltningen under året med att trygga arbetsmiljön för våra medarbetare när det 
gäller anpassningar, skyddsutrustning etc. 

Min sammanfattande bild är att kommunen jobbar aktivt med frågorna, men naturligtvis 
kan vi göra mer för att stärka kommunen som attraktiv arbetsgivare – en central 
framtidsfråga om kommunen ska kunna attrahera rätt kompetens och bli framgångsrika 
i att möta framtidens utmaningar.  

Daniel Dronjak (M) 

Kommunstyrelsens ordförande 



Protokollsanteckning 

Kommunfullmäktige (KF) 8 mars 2021

Ärende: Förslag till avfallstaxa 2021 

Från den styrande politiska koalitionen vill vi uttrycka betydelsen av att fortsätta jobba för 
att erbjuda miljömässiga insamlingsalternativ till en rimlig kostnad. Huddinge kommun har 
flera gånger uppmärksammat SRV på frågan. 

SRV har efter dialog med ägarkommunerna återkommit med ett reviderat förslag till ny 
avfallstaxa 2021. Vi välkomnar att vi därmed har ett förslag som troligen alla 
ägarkommuner kan ställa sig bakom. Bakgrunden till dialogen var att det tidigare förslaget 
innehöll en kraftigare höjning för den fastighetsnära tjänsten ”Sortera hemma”. Detta 
förslag har nu ändrats i och med detta nya förslag, och detta välkomnar vi. 

Enligt tidigare beslut i samtliga ägarkommuner 2015 är inriktningen på området att 
skillnaden i pris mellan tjänsten ”Sortera hemma” och tjänsten ”Matavfallssortering” ska 
fasas ut. Det nya förslaget innebär att mellanskillnaden istället ökar, om än i mycket 
mindre omfattning än i det ursprungliga förslaget. Kommunfullmäktige beslutade senast i 
december 2019, helt i linje med nämnda inriktning, att avgiften för tjänsten Sortera 
hemma på sikt inte bör överstiga nivån för ett matavfallsabonnemang. 

Utifrån ett miljöperspektiv är det positivt att insamlingen kan ske nära hushållet. 
Miljöprogrammets mål 69 (från avfallsplanen) innebär därför att 60 procent av 
enbostadshusen ska ha fastighetsnära insamling år 2020, något som ägarkommunerna idag 
är mycket långt ifrån. 

För den styrande koalitionen i kommunfullmäktige

Christian Ottosson (C) 
Ansvarigt kommunalråd för miljöfrågor 
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Huddinge kommun  

Kommunfullmäktige 

2021-03-08
Protokollsanteckning 

Ärende 8: Förslag till nya taxor klimat- och stadsmiljönämndens 
verksamhetsområden 

Vänsterpartiet har tidigare påpekat vikten av att ha ett parkeringssystem som är tillgängligt för 

alla. Det system som idag finns upphandlat utgår från en app-lösning. Den digitala klyftan skär 

genom hela Sverige, även Huddinge. Det nya systemet gör det svårare för såväl äldre, 

funktionshindrade som för personer som har ett annat modersmål än svenska. Det ska vara lätt 

att göra rätt och att slippa drabbas av parkeringsböter. Det vore därför önskvärt om det gick att 

kombinera det nya systemet med ett icke-digitalt system. Man ska inte behöva äga en smart-

telefon för att kunna parkera i kommunen. 

Nujin Alacabek Niklas Bougt  

Olov Hamilton Sonia Benavente 

Konrad Hyltén 
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Kommunfullmäktige 
2021-03-08 

Reservation 

Ärende 13: Elljusspår sätts upp längs med strandpromenaden i Skogås - ända 

från Österhagen till Badviken i Mörtvik – svar på medborgarförslag 

Vi vill särskilt tacka förvaltningarna för ett väl utrett ärende, förutsättningarna är tydligt 
redovisade. Till skillnad mot koalitionens förslag ser vi inte något behov av vidare utredning 
kring den så kallade sanka delen av spåret. Vår bedömning är, likt den av förvaltningen, att 
det är olämpligt med större åtgärder och belysning, för motionsspår, just där. Med det sagt 
ser vi en möjlighet att rusta upp området i stort, men ett elljusspår är inte det som bör 
prioriteras just här. Men koalitionen har helt rätt att det här skulle behövas tas om hand i en 
framtida budgetprocess om det ska genomföras. 

Området längs med Drevviken delvis är behov av en upprustning för att främja tillgången till 
vår natur. Det vi skulle vilja se är att förstärka områdets karaktär av ett promenadstråk, bland 
annat behöver det bli enklare att ta sig förbi de sanka områdena. Vi ser behovet av fler eller 
längre elljusspår i östra kommundelarna men det här är inte den rätta platsen.  

När det kommer till motionsspår, som det här förslaget tar upp, så ser vi att det finns bättre 
platser för detta där fler får tillgång till dem och de går att knyta ihop med andra redan 
tillgängliga anläggningar. 

Avslutningsvis vill vi tacka förslagsställaren för att kommunens östra del nu lyfts upp till 
diskussion. Vi i Miljöpartiet har länge drivit frågan, bland annat har vi en överenskommelse 
med koalitionen där vi lyckades få med frågan om bland annat ett nytt elljusspår i den östra 
delen av kommunen. Vi hoppas på en fortsatt givande diskussion framöver när kommande 
budget ska sättas. 

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel 
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2021-03-08 

PROTOKOLLSANTECKNING

Ärende 13: Elljusspår sätts upp längst med 
strandpromenaden i Skogås – ända från Österhagen till 
Badviken i Mörtvik – svar på medborgarförslag  

I ett medborgarförslag som inkom 2016 föreslås det att ett Elljusspår ska sättas upp längs med 

strandpromenaden i Skogås. Vi socialdemokrater brukar ofta lyfta vikten av Huddinges stora 

naturområden och att vi gärna ser att de tillgängliggörs för fler. Bland annat har vi tidigare varit 

pådrivande för att öka tryggheten och säkerheten i Gömmarens naturreservat.  

Huddinge står inför en fortsatt kraftig expansion de närmaste åren och fler ytor för rörelse och 
rekreation är nödvändigt för en socialt hållbar kommun i framtiden. Bra och tillgängliga 
promenadstråk, elljusspår och utegym är viktigt både för att främja rörelse men också för 
spontanidrott och förbättrad folkhälsa.  

Samtidigt får tillgängliggörande inte ske på bekostnad av viktiga naturvärden. Att kraftigt bygga ut 
elljusspår skulle kunna riskera att förändra strandpromenadens naturliga karaktär.  
Detta är något vi anser bör tas i beaktande givet att det på andra delar av sträckan redan finns 
alternativa promenadvägar som i dag är belysta kvällstid. 

När det gäller frågan om i vilken utsträckning belysning på sträckan skulle påverka beståndet av 
fladdermöss, samt hur förutsättningarna för anläggande och drift av elljus påverkas av markens 
delvis sanka grundläggningsförhållanden så efterfrågar vi precis som ordförandeförslaget i 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott ett fördjupat underlag för att kunna ta ställning till en 
eventuell investering. 

Vi håller med förslagsställaren om att elljusspår och belysning överlag i offentliga miljöer skapar en 
ökad trygghet i samhället och framför allt för kvinnor.  Det är konstaterat från flera håll och i 
beprövad forskning. Vi socialdemokrater vill se en mer tillgänglig och trygg kommun kombinerat med 
ekologisk hållbarhet och biologisk mångfald.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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2021-03-08 

Protokollsanteckning 

Ärende 13: Elljusspår sätts upp längs med strandpromenaden i Skogås 
– ändå från Österhagen till badviken i Mörtvik – svar på
medborgarförslag

Vänsterpartiet ställde sig på kommunstyrelsens sammanträde den 24 mars bakom 
ordförandeförslaget gällande dragningen av elljusspår vid strandpromenaden i Skogås. 
Vi menar att det är viktigt med belysning i området. Vi ser detta som en del av de 
trygghetsskapande åtgärder som vi från Vänsterpartiets sida förordar i form av 
feministisk stadsplanering för att öka tillgängligheten till det offentliga rummet för alla, 
oavsett kön och tid på dygnet.  

Samtidigt har vi förståelse för att det finns vissa sträckor längst strandpromenaden som 
inte är möjliga för elljusspår på grund av vegetationen. Vi menar dock att god belysning, 
där det är möjligt, är viktigt ur en trygghetsskapande aspekt. Dock tycker vi det är viktigt 
att denna belysning utformas på ett sådant sätt att det inte riskerar att störa djurlivet i 
området.  

Nujin Alacabek Niklas Bougt 

Olov Hamilton Sonia Benavente                  Konrad Hyltén 
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Kommunfullmäktige 
2021-03-08 

PROTOKOLLSANTECKNING

Ärende 14: Uppföljning av Huddingeförslag 2020 

Sedan 2005 har Huddinges invånare kunnat lämna in förslag till kommunfullmäktige. Dessa 
medborgarförslag har sedan tagits upp för beslut. Det har varit en bra kanal för de invånare 
som inte velat kanalisera sitt samhälleliga engagemang och sina idéer genom den 
representativa demokratin och kommunens politiska partier. 

Socialdemokraterna är positiva till att kommunen använder ny teknik och digitala lösningar 
för att skapa former för ökat medborgarinflytande, i form av Huddingeförslag. Huddinge ska 
vara en kommun där alla invånare är delaktiga i den utveckling som sker och planeras. 
Medborgardialoger är viktiga verktyg som inte minst ska fånga upp de som annars inte gör 
sin röst hörd. 

Samtidigt som vi anser att det är viktigt att anpassa kommunens system till den 
digitaliserade samtiden vet vi att många inte är den del av det digitala samhället. Det kan till 
exempel handla om äldre eller personer med funktionsvariationer. Det är betydelsefullt att 
även de har möjlighet att lämna e-förslag och en analys av huruvida så har varit fallet hade 
varit givande att ta del av . 

Vi anser att uppföljningen av Huddingeförslag är pedagogisk och tydlig och att 
tjänsteutlåtandet är välskrivet. I kommande uppföljningar skulle vi dock gärna se en mer 
djupgående analys av bl.a. förslagsställarnas bostadsområde, kön och ålder som 
presenterades i tabellerna till ärendet, och huruvida kommunen når ut till alla Huddingebor 
om möjligheten att lämna Huddingeförslag. Detta med utgångspunkten att 
Huddingeförslagen ska stärka demokratin och medborgarinflytandet i vår kommun och att 
Huddinge ska vara en kommun där alla invånare får likvärdig service och jämlika 
förutsättningar, oavsett bakgrund.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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2021-03-08 

Protokollsanteckning 

Ärende 14: Uppföljning av Huddingeförslag år 2020 

Medborgarinflytande är något som vi i Vänsterpartiet tycker är väldigt 
viktigt. Huddingeborna ska ha möjlighet att påverka sin vardag och sin 
närmiljö. Huddingeförslagen är ett bra och viktigt verktyg för detta. Sedan 
införandet av Huddingeförslagen 1/5 2018 har 49 förslag kvalificerat sig för 
vidare behandling genom att ha samlat tillräckligt många underskrifter. 239 
förslag har inkommit som publicerats på hemsidan. Vänsterpartiet har 
tidigare lyft farhågan att det 100 undertecknare kan vara en hög gräns. Att 
endast 49 av 239 publicerade förslag nått 100 undertecknare ser vi som 
ett tecken på att gränsen är för hög.  

De områden i Huddinge som har lågt valdeltagande är även de områden 
där det få eller inga Huddingeförslag lämnats in. Det menar vi är ett tecken 
på att demokratin och medborgarinflytandet måste stärkas i dessa 
områden. Hittills har endast två inskickade Huddingeförslag bifallits. Detta 
menar vi är ett problem. Om det är så svårt att få igenom ett 
Huddingeförslag finns risken att medborgarna tappar hoppet om att kunna 
påverka via denna metod. 

Nujin Alacabek Niklas Bougt 

Olov Hamilton    Sonia Benavente    Konrad Hyltén 

Bilaga 14.2



Reservation 

Redovisa kostnaderna för mottagande av flyktingar och invandrare i 
kommunen.
Det har för det första tagit tre år att få svar på denna enkla motion. Så mycket för de 
effektiva processer som man säger sig ha implementerat enligt min motion om att 
kommunen skulle ISO-certifiera sig som också avslogs i KF 2021-02-08. 

Här måste Huddinge kommun skärpa sig betydligt! 

Genom att avslå denna motion så erkänner därmed Huddinge kommun att man inte har en 
aning om den totala kostnaden för mottagandet och hanteringen av invandrare och 
flyktingar i Huddinge kommun. Man tänker inte försöka ta reda på det heller med hänvisning 
till att det skulle vara olagligt och strida mot internationella konventioner.  

Det är en mycket dålig ursäkt och djupt sorgligt och beklämmande att Huddinge Kommun 
säger sig inte klara av detta inom lagens ramar. 

Man verkar vara betydligt mer problemorienterad är lösningsorienterad när det gäller såväl 
motioner som medborgarförslag och ser bara problem med genomförandet och förslagen 
genom att desperat försöka hitta ursäkter varför dessa inte kan genomföras. Det är kanske 
där vi har förklaringen på den långa handläggningstiden? 

Om Huddinge kommun måsta sammanställa siffror från register som innehåller känsliga 
personuppgifter så kan ju knappast den totala kostnaden för mottagande och hantering av 
invandrare vara olaglig att meddela. Eller är den så hög att man inte vågar? 

Socialförvaltningen hanterar ju redan känsliga personuppgifter och man behöver inte 
specificera etnicitet eller kulturtillhörighet för att meddela den totala kostnaden så vad är 
problemet med att genomföra denna motion? 

Använd er av en kompetent jurist när det gäller internationella konventioner och lagar! 

Varför göra ett problem av något som inte finns? 

Om det nu finns problem så lös dem då! Det är det som ni får betalt för.  

Anlita kompetenta personer som klarar av att vägleda er så att ni löser uppgiften inom 
lagens ramar! 

Lös problemen, om de finns - kom inte med bortförklaringar! 

Sverigedemokraterna 

Martin Nigals 

Skriftlig reservation 
2021-03-08 
Kommunfullmäktige 
Ärende 17 
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-03-08 

Förslag 

Ärende 18: Digitalisering utan digitalt utanförskap – svar på 
motion väckt av Niklas Bougt (V) 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Bifalla motionens första och andra att-sats

Bakgrund 
Över 1,1 miljoner personer i Sverige lever i digitalt utanförskap. PRO har 
330 000 medlemmar och räknar med att 150 000 av dem lever i digitalt 
utanförskap, således nära hälften. Vänsterpartiet vill göra det digitala 
utanförskapet till en digital gemenskap där alla människor har samma 
möjligheter att ta del av digitala tjänster.  

I Huddinge digitaliseras just nu många tjänster just nu. Det effektiviserar, 
minskar administration och sparar pengar. Digitaliseringen är ett naturligt 
steg i den tekniska utvecklingen. Då är det dock viktigt att ingen lämnas 
utanför. Vänsterpartiet har därför föreslagit att kommunstyrelsen ska få i 
uppdrag att ta fram en plan för att möta upp det digitala utanförskapet och 
att kultur- och fritidsnämnden ska uppdras att med hjälp av biblioteken 
ordna utbildningar kring digitala verktyg på kommunens särskilda 
boenden. Vi saknar en tydligt uppsökande verksamhet och informationen 
om frivilligsamordnaren finns vad vi har kunnat se endast digitalt. 

Vi menar att med dessa relativt enkla grepp kan vi få med oss fler in i den 
nya teknikens tidsålder. Det är viktigt både ur en inkluderingsaspekt och ur 
en demokratiaspekt att ingen lämnas utanför den digitala gemenskapen.  

Nujin Alacabek Niklas Bougt 

Olov Hamilton       Sonia Benavente  Konrad Hyltén 
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-03-08 

RESERVATION

Ärende 18: Digitalisering utan digitalt utanförskap – svar på 
motion väckt av Niklas Bougt (V) 

Vi reserverar oss mot beslutet som fattades i kommunfullmäktige till förmån för vårt yrkande 
om att bifalla motionens första att-sats, som innebär att kommunstyrelsen ska ta fram en plan 
för att möta upp det digitala utanförskapet. 

Bakgrund 

Digitaliseringen innebär stora möjligheter. Enligt Internetstiftelsens senaste rapport är 

svenskarna ett nästan helt uppkopplat folk där 96 procent av de tillfrågade uppger att de 

använder internet, men många uppger att de behöver hjälp med olika digitala aktiviteter. 

Rapporten visar att det finns de som använder internet sällan eller inte använder internet 

alls. Totalt handlar det om cirka 6 procent av den svenska befolkningen, där nästan 3 procent 

uppger att de mer sällan än dagligen använder internet, och ungefär lika många uppger att 

de inte gör det alls. Den här gruppen riskerar ett digitalt utanförskap i takt med att digital 

kompetens blir allt viktigare för att kunna ta del av samhällets tjänster.   

Vi har bland annat påtalat problemen med att parkeringslösningarna idag allt mer kräver 

digital kompetens och digitala verktyg vilket kan göra det svårt för bland annat vissa äldre 

som saknar smartphones att parkera. Digitaliseringen har givet pandemin blivit allt viktigare, 

när vi inte längre kan ses fysiskt på samma sätt så tar många till nätet, videosamtal och 

chattverktyg för att kunna ta del av information och kommunicera med vänner och familj.   

Huddinge måste hålla ihop, med en samhällsutveckling som inkluderar den yngsta till den 

äldsta Huddingebon. Vi socialdemokrater lovar våra äldre att fortsätta arbeta för att få fram 

lösningar som inkluderar alla Huddingebor. Utan ett äldreperspektiv i Huddinges 

samhällsutveckling kan kommunen inte utvecklas jämlikt, och det är digitaliseringsfrågan ett 

bevis på. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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2021-03-08 

PROTOKOLLSANTECKNING

Ärende 19: Genomför äldreomsorgslyftet i Huddinge 
kommun – svar på motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) 
och Margareta Vikgren (S) 

En tryggare äldreomsorg börjar med personalen. Äldreomsorgslyftet innebär en särskild 
satsning på att öka kunskapen, kompetensen och förbättra arbetsmiljön för personalen. 
Genom satsningen finns det nu möjlighet för alla kommuner att avskaffa minutscheman i 
hemtjänsten och garantera tillsvidareanställning på heltid till alla som slutför vård- och 
omsorgsprogrammet som undersköterskor. Det här satsningarna behövs. Äldreomsorgens 
personal behöver bättre förutsättningar för sitt viktiga arbete så att äldre i Sverige kan vara 
trygga i att äldreomsorgen fungerar när man behöver den. 

Huddinge kommun är en stor arbetsgivare med många anställda som varje dag utför viktiga 
insatser, inte minst inom äldreomsorgen. Coronaviruset har synliggjort en akut personalbrist 
inom äldreomsorgen. Många anställda har idag vikariat eller deltidsanställningar och 
behovet av rätt kompetens och stabila anställningar har blivit tydliga.  Huddinge hade dock 
redan innan pandemin en mycket hög sjukfrånvaro i kommunen som helhet och inom 
socialförvaltningen i synnerhet så var sjukfrånvaron högre än snittet.  

Det är bra att kommunen har informerat samtliga kommunala och privata utförare 
verksamma inom kommunens äldreomsorg om äldreomsorgslyftet och hur de ansöker om 
statsbidraget. Det är små men viktiga steg mot en bättre riktning för Huddinges 
äldreomsorg. En privat utförare har ansökt och det tycker vi är en alltför låg siffra. I andra 
stockholmskommuner så som Danderyd har två privata utförare ansökt om medel varav en 
redan fått och i Södertälje har idag alla utförare idag ansökt om lyftet.  

Huddinge och Sverige har i och med regeringens äldreomsorgslyft fått en unik chans att inte 
bara förbättra arbetsvillkoren men också sin personals kompetens. I en tid där vi i allra 
högsta grad är beroende av en kvalitativ, hållbar sjukvård och omsorg menar vi att det är 
viktigt att kommunen gör sitt bästa för att fler anställda inom den egna verksamheten och 
fler anställda hos privata utförare får möjlighet att delta i äldreomsorgslyftet.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Protokollsanteckning 

Ärende 19: Genomför äldreomsorgslyftet i Huddinge 
kommun – svar på motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) 
och Margareta Vikgren (S) 

Vänsterpartiet välkomnar att Huddinge kommun sökt och fått stöd från 
äldreomsorgslyftet. Det är dock viktigt att dessa pengar används rätt och 
att informationen om hur de ska sökas är tydlig och enkel att hitta. I 
tjänsteutlåtandet kan vi läsa att det hittills endast är en privat aktör som 
har ansökt om att få ta del av äldreomsorgslyftet. Vi menar att kommunen 
måste göra mer för att det inte ska finnas ett stort gap mellan kommunens 
egna verksamheter och privat äldreomsorg. Äldreomsorgslyftet ska bidra 
till kompetensutveckling och fler heltider. De anställdas arbetsmiljö och 
förutsättningarna till fortbildning inom både äldreomsorgen, men även 
hemtjänsten ska vara något som vi alla arbetar för i vår kommun. 

Vänsterpartiet har även tillsammans med Moderaterna och 
Kristdemokraterna kommit överens om en omfattande satsning på 
äldreomsorgen. Under innevarande år planerar vi att satsa 4,35 miljarder 
kronor totalt och därefter 3,9 miljarder årligen under 2022 och 2023. 
Pengarna ska gå till fler heltider inom äldreomsorgen, bättre möjligheter till 
vidareutbildning för undersköterskor, fler sjuksköterskor inom särskilt 
boende och förbättrad läkarkompetens inom äldreomsorgen. Ännu så 
länge är det oklart hur pengarna kommer att fördelas, men vi hoppas att 
Huddinge kommun kommer ta del även av denna viktiga satsning. 

Nujin Alacabek Niklas Bougt 

Olov Hamilton        Sonia Benavente      Konrad Hyltén 
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Reservation 

Digital motionsbank – svar på motion väckt av Mats Arkhem (SD) 
Sverigedemokraternas förslag gick ut på att enkelt tillgängliggöra den lokala politiken och 
skapa förbättrad transparens gentemot kommuninvånarna, genom att sammanfatta alla 
motioner på en plats, likt riksdagens nuvarande tillvägagångssätt. 

I svaret till motionen motiverar förvaltningen ställningstagandet med att det redan finns 
kallelser, handlingar och protokoll till såväl kommunstyrelsen som kommunfullmäktiges 
sammanträden. Dessa är inte välanpassade för en enkel översyn av besluten för en person 
som inte är bekant med den offentliga förvaltningens arbetsrutiner. 

Man talar om att ”en enkel sökning” i diariet ger en överskådlig kronologisk lista över 
inkomna motioner. Det är inte sant, då diariets sökmotor är väldigt känslig för vilka sökord 
som används. Exempelvis ger sökordet ”(SD)” 465 träffar, medan sökorden ”Motion SD” ger 
noll. 

Dagens system uppmuntrar inte till utforskning av den kommunala politiken. Vare sig 
handlingarna eller webbdiariet ger någon möjlighet att enkelt bläddra genom lagda förslag 
från de politiska partierna, utan kräver att man redan i förväg vet vad man ska söka efter. 
Syftet med motionen är således inte uppfyllt idag.  

Att inte bifalla motionen är ett avsteg från kommunens digitaliseringsarbete. 

Med anledning av ovanstående reserverar vi oss emot beslutet. 

Mats Arkhem 
Sverigedemokraterna 

Skriftlig reservation 
2021-03-08 
Kommunfullmäktige 
Ärende 20 
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